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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF 

 

Poř. číslo zápisu:  9 

Datum zasedání:  27. 10. 2021 

Přítomni:  Adámek, Bauerová, Cieluch, Foltisová, Klepek, Pražák, Růčková, 

Šimáková, Švarc, Vavrušková 

Omluveni:  Tvrdoň 

Hosté:  Fiala, Lebiedzik, Palečková 

Program:  

1. Úvod, schválení programu 

2. Návrh žádosti o akreditaci doktorského studijního programu Ekonomika a 

management 

3. Návrh žádosti o akreditaci doktorského studijního programu Economics and 

management 

4. Různé  

 

1. Úvod, schválení programu 

 

Na úvod předsedkyně senátu přivítala přítomné senátory a hosty, vyjmenovala jednotlivé body 

programu a konstatovala, že Akademický senát je usnášeníschopný. Přítomní členové senátu 

s navrženým programem vyslovili souhlas. Žádný další bod programu nebyl navržen.  

 

 

Hlasování o programu:   

Pro: 10 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

2. Návrh žádosti o akreditaci doktorského studijního programu Ekonomika a 

management  

 

3. Návrh žádosti o akreditaci doktorského studijního programu Economics and 

management 

2 

Dr. Šimáková informovala, že p. děkan se z jednání AS SU OPF omluvil a představením 

projednávaných materiálů pověřil doc. Palečkovou.  

 

Proděkanka doc. Palečková představila oba návrhy žádostí o akreditaci současně. Nové žádosti 

o akreditace se předkládají z důvodu blížícího se konce akreditace stávajícího doktorského 

studijního programu. U nových akreditací dochází k několika hlavním změnám - mění se 

garanti jednotlivých předmětů i vyučující; je zaveden nový stěžejní povinný předmět 
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Ekonomika a management, který bude i povinnou součástí státní doktorské zkoušky; dochází 

k obměně povinně volitelných předmětů, které jsou inovované a modernizované; je zavedena 

povinná zahraniční stáž; dochází k úpravě počtu kreditů za jednotlivé publikace; je zavedena 

odborná stáž jako volitelná aktivita, kdy dizertační práce může navazovat na tuto stáž ve firmě.  

 

Dr. Šimáková informovala, že doc. Tvrdoň je z dnešního jednání omluven, ale předložené 

materiály již projednával v rámci Rady garantů. Uvedla, že připomínky doc. Tvrdoně jsou již 

v materiálech zapracovány. Dále vyzvala přítomné senátory k diskuzi. 

 

Doc. Růčková upozornila na to, že nový předmět Ekonomika a management se v podstatné 

části kryje s předmětem Finanční řízení, který garantuje. Dotázala se, zda tento překryv nebude 

problém při schvalování. Navrhla, aby byla finanční problematika v rámci předmětu 

Ekonomika a management více komplexní, a ne v takové míře cílená na finanční management. 

Doc. Palečková odpověděla, že cílem je, aby si studenti volili předměty k zaměření své 

dizertace. Předmět Ekonomika a management budou mít všichni studenti. Uvedla, že dané 

předměty se sice kryjí, ale předmět doc. Růčkové jde víc do hloubky.  Doc. Lebiedzik za Radu 

garantů vysvětlil, že na doktorské studium se nehlásí pouze absolventi ekonomických fakult. 

Pokud se přihlásí někdo z jiné neekonomické školy, tyto znalosti nemá. Cílem je sjednotit 

znalosti všech zájemců a předem neeliminovat zájemce o studium, kteří nemají ekonomické 

vzdělání. Doc. Růčková dodala, že navrhovaná obsahová náplň předmětu Ekonomika a 

management už vede k hlubokým znalostem v této oblasti a překryv s Finančním řízením je 

značný. Doc. Lebiedzik poděkoval za připomínku a uvedl, že na základě podnětu senátu je ještě 

možná úprava před předložením materiálu na Vědeckou radu.  

 

Doc. Růčková dále upozornila na str. 5, kde je uvedeno, že v rámci studia může student 

absolvovat také volitelnou pedagogickou část, přičemž v dalším textu je uvedeno, že se jedná 

o povinnost. Uvedené texty se formulačně rozchází.  Doc. Palečková souhlasila, že text týkající 

se pedagogických aktivit bude třeba lépe vyspecifikovat.  

 

Doc. Růčková dále uvedla, že v tabulkách C-I – Personální zabezpečení jsou údaje o odborném 

obsazení u některých lidí ukončeny slovem nyní a u některých slovem dosud. Dr. Šimáková 

uvedla, že i SU OPF je v těchto formulářích uváděna rozdílně. Bylo by vhodné formuláře 

sjednotit. 

 

Dr. Pražák uvedl, že na poradě katedry PEM byl vznesen dotaz, proč není v předmětech 

Personální management. Doc. Palečková informovala, že místo Personálního managementu je 

nově v nabídce předmět Řízení procesů a inovací. Tímhle směrem se šlo proto, aby to více 

odpovídalo současným trendům. Dr. Klepek upozornil také na standardní dobu na kterou se 

žádost podává a konkrétní zabezpečení předmětů garanty, kde v dlouhodobém horizontu v dané 

oblasti chybí nástupnictví. Zároveň ale upozornil na způsob komunikace ke stávajícímu 

garantovi, kde by bylo vhodné do budoucna informovat o změnách přímo.  

 

Dr. Pražák dále podotkl, že oblastí managementu je v žádostech o akreditace málo. Doc. 

Lebiedzik vysvětlil, že je třeba si uvědomit zapojení doktorského studijního programu širšímu 

spektru zájemců, nejen těm, kteří jsou zaměřeni na podnikání a management. Doc. Palečková 

dodala, že došlo i k zúžení nabídky povinně volitelných předmětů, v nové akreditaci jde spíše 

o vědecké bádání doktorandů. Dr. Adámek dal ke zvážení návrh, aby byl v rámci předmětu 

Ekonomika a management vytvořen další podbod, který by se více věnoval managementu.  

 

Dr. Šimáková poděkovala za diskuzi, shrnula návrhy ze strany AS SU OPF a informovala, že 
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akademický senát bere tyto materiály na vědomí, proto jsou všechny návrhy dány pouze ke 

zvážení.  

 

Doc. Lebiedzik a doc. Palečková poděkovali za připomínky a uvedli, že se nimi budou zabývat. 

 

Dr. Šimáková informovala, že návrhy žádostí o akreditace bere AS SU OPF na vědomí a 

vyzvala k hlasování postupně o jednotlivých bodech. 

 

 

Hlasování o návrhu žádosti o akreditaci doktorského studijního programu Ekonomika a 

management: 

Pro: 10 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné bere 

na vědomí návrh žádosti o akreditaci doktorského studijního programu Ekonomika a 

management. 

 

 

Hlasování o návrhu žádosti o akreditaci doktorského studijního programu Economics and 

management: 

Pro: 10 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné bere 

na vědomí návrh žádosti o akreditaci doktorského studijního programu Economics and 

management. 

 

4. Různé 

 

Doplňovací volby do AS SU: 

Dr. Šimáková informovala, že již proběhly doplňující volby do obou komor AS SU za OPF, 

volby jsou platné. Do studentské komory byl zvolen Matěj Fiala a do akademické komory dr. 

Chmielová. Oběma zvoleným senátorům pogratulovala a zároveň poděkovala členům volební 

komise za organizaci voleb.   

 

Úprava volebního řádu: 

Dr. Šimáková informovala a dalším jednání ke změnám ve Volebním řádu AS SU a AS SU 

OPF. Doc.Tvrdoň se v této věci setkal s Ing. Kubalovou a domluvil spolupráci při diskuzích 

nad požadovanými změnami v obou volebních řádech. Příslušná komise AS SU se v této věci 

ještě nesešla.  

 

Kolejní rada: 

Dr. Šimáková předala přítomným informaci ve věci chybějící Kolejní rady na Vyhlídce. V řádu 

ubytovacích a stravovacích služeb je definována studentská kolejní samospráva. Kolejní rada 

komunikuje s vedením koleje a fakulty a zastupuje zájmy ubytovaných studentů. Statut Kolejní 

rady schvaluje akademický senát. V současné době Kolejní rada nefunguje, jelikož nemá ani 

jednoho člena. V této souvislosti předsedkyně požádala studentskou komoru AS SU OPF, aby 

se sešla, připravila potřebné dokumenty a prodiskutovala, jak zorganizovat volby do Kolejní 
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rady, tak aby měli studenti zástupce pro vyjednávání v oblasti jejich ubytování.  

 

Žádost o akreditaci habilitačního řízení a řízení ke jmenování profesorem: 

Doc. Palečková dala senátorům na vědomí, že se připravuje žádost o akreditaci habilitačního 

řízení a řízení ke jmenování profesorem. Tyto dokumenty se budou projednávat na VR SU OPF 

11. listopadu. V této souvislosti je připravena i nová směrnice včetně závazných požadavků.  

 

Zadání VKP:  

Dr. Pražák informoval, že mnoho studentů neví o existenci manuálu, podle kterého se dají 

vyplnit podklady k zadání vysokoškolských kvalifikačních prací. Dr. Pražák by chtěl podpořit 

informovanost studentů v tomto období tím, že by byly informace na facebooku a rovněž by 

byly propagovány na semináři k bakalářské práci. Dr. Bauerová souhlasila s návrhem dát 

informace na facebook a webové stránky. Čím víc o tom budeme informovat, tím lépe. Usnadní 

to práci i vyučujícím.  Doc. Růčková dodala, že od ní dostali studenti přesné instrukce, a i tak 

neví, jak podklady k zadání vyplnit. Dr. Šimáková řekla, že propagace v rámci seminářů 

probíhá. Každý vyučující má i svoje nástroje k vedení VKP, na katedře používají MS Teams, 

kde jsou veškeré postupy uvedeny.  

 

Dr. Bauerovou překvapilo, že studenti neumí používat interaktivní osnovy, uvedla, že 

komunikační problém je na straně fakulty. Bc. Vavrušková vidí problém u navazujících 

studentů, kteří nevědí, že osnova a seminář existují. Mohl by být pro ně také speciální seminář. 

Dr. Šimáková shrnula, že všechny informace jsou zavedeny v IS SU, jen je musí studenti chtít 

hledat. Navazující studenti mohou také navštívit seminář určen pro bakalářské studium. O tom, 

kde a kdy je daný seminář jsou informováni mailem.  

 

Dr. Pražák se dotázal na pohled studentské komory senátu. Ing. Cieluch uvedl, že veškeré 

informace jsou a byly online, chodily emaily. Studenti o manuálech vědí. Bc. Švarc také ví, že 

manuály existují. Souhlasil s další propagací na sociálních sítích. Dotázal se, proč neexistuje 

zjednodušující nástroj také pro zadávání literatury. Doc. Palečková odpověděla, že všechna 

literatura se do IS SU v současnosti pouze dostává, do budoucna bude fungovat i nástroj na 

zadávání literatury. Bc. Foltisová také konstatovala, že neví o studentech, kteří by měli problém 

s informacemi. Všichni měli dostupné zdroje. Dr. Pražák uzavřel tento bod tím, že by bylo 

vhodné dát v danou dobu informace o manuálech na sociální sítě.  

 

 

Příští zasedání: 

Příští zasedání AS SU OPF se uskuteční dne 24. 11. 2021 od 13:00 hodin v místnosti A308. 

 

Za správnost:  

Ing. Jana Šimáková, Ph.D.  

 

Zapsala:  

Ing. Lucie Bínová  
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USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ AS SU OPF ZE DNE 27. 10. 2021 

   
1. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné bere na vědomí návrh žádosti o akreditaci doktorského studijního programu 

Ekonomika a management. 

2. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné bere na vědomí návrh žádosti o akreditaci doktorského studijního programu 

Economics and management. 

 

 
Ing. Jana Šimáková, Ph.D.  

předsedkyně AS SU OPF 

 

 

 


